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Til Klima-, Energi- og Bygningsudvalget

I begyndelsen af december skrev jeg til udvalget og gjorde opmærksom på, at man kunne spare 
temmelig mange penge ved at udskyde kabellægningen af højspændingsnettet. Denne henvendelse 
har haft indflydelse på de igangværende drøftelser om et nyt energiforlig. I samme henvendelse 
stillede jeg også spørgsmål til lovligheden af kabelhandlingsplanen.

Siden har ministeren ved sin ”Tilladelse til gennemførelse af forskønnelsesprojekt ved Lillebælt” 
bestyrket min opfattelse af, at tilladelsen til dette projekt er givet i modstrid med Lov om 
Energinet.dk. Jeg har derfor i henhold til reglerne i Lov om Energinet.dk anket ministerens 
afgørelse til Energiklagenævnet (se vedlagte anke). Fra Energiklagenævnet har jeg fået den 
mundtlige tilbagemelding, at min klage efter al sandsynlighed vil blive afvist, da jeg ikke er 
”vœsentligt og individuelt berørt af afgørelsen”. 

Sagen drejer sig om, at alle elforbrugere på grund af en politisk aftale, der ikke er lovfæstet, skal 
betale ca. 10 mia. kr. for nogle ledningsanlæg, som er overflødige. I den sammenhæng mener jeg 
ikke, at min interesse er uvæsentlig, men den er da ikke forskellig fra alle andre elforbrugeres 
interesse i sagen.

Det kan da ikke være rigtigt, at en fejlagtig/ulovlig praksis ikke kan stoppes på grund af juridiske 
krumspring. Jeg håber derfor, at udvalget vil stille spørgsmål til Ministerens administration af Lov 
om Energinet.dk i forhold til Kabelhandlingsplanen og Forskønnelsesprojekterne.

Man kunne fx stille følgende spørgsmål til Ministeren:

Vil Ministeren uddybe ”Tilladelsen til gennemførelse af forskønnelsesprojekt ved 
Lillebælt”, Energistyrelsen 30. januar 2012 j.nr. 2011-1963.

Specielt ønskes beskrevet hvilke dele af Lov om Energinet.dk, § 4, der har udløst 
godkendelsen. 

Endvidere ønskes oplyst hvorfor, der som argument for en afgørelse, henvises til en 
politisk aftale, der ikke er lovfæstet. 

Udvalget ønsker herudover en uddybning af svaret på spm. 19 alm. del (stillet 26. 
oktober 2011 efter ønske fra Per Clausen), da Ministeren (Energinet.dk) ikke i dette 
svar henviser til § 4, men alene bruger forskønnelse, som argument for at kabellægge 
ledningen.
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